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第一條   本校學生操行成績之考核評定依據本辦法行之。
Article 1  The grading of students’ conduct is governed by this set of regulations.
第二條   學生操行經考評後，分為優、甲、乙、丙、丁五等，各等分數規定如左： 
Article 2  Students’ conduct are classified into five grades: Excellence, A, B, C and D. Their corresponding scores are as follows: 
一、九十分以上至九十五分為優等（超過九十五分者，得給予榮譽之獎勵）。
1. Excellence is 90 to 95 (For more than 95, an honor award shall be awarded).
二、八十分以上不滿九十分者為甲等。
2. A is 80 to less than 90.
三、七十分以上不滿八十分者為乙等。
3. B is 70 to less than 80.
四、六十分以上不滿七十分者為丙等。
4. C is 60 to less than 70.
五、不滿六十分者為丁等、不及格。
5. D is less than 60, which is a failure.
第三條 本學校學生學期操行總分計分法如后：
Article 3  How conduct scores are calculated:
一、大學生及七年一貫制先修班學生之操行成績採取基本分八十二分，加導師期末評分除以二，加學期各項獎懲分數，加全勤或缺曠扣分，等於學期操行總分。計算方式如下：

Ａ=導師期末評分

Ｂ=獎懲加、扣分

Ｃ=全勤\缺曠加、扣分

Ｔ=學期操行總分 
1. Each of the undergraduate students and students in the three-year Undergraduate Preparatory Program (UPP) is given a basic score of 82, which shall be integrated with the class adviser’s end-of-semester score for the student, and then the result shall be divided by two. The resulting score shall then incorporate other scores from rewards and punishments, plus extra scores for perfect attendance or reductions for absence, to reach the final conduct score. The formula is as follows: 
82±A/2±B±C=T 

where: A=Class adviser’s end-of-semester evaluation

B=Additions or reductions resulting from rewards or punishments

C=Additions or reductions resulting from perfect attendance or absence
T=Total conduct score 
二、研究生之操行成績採取基本分八十五分，加學期各項獎懲分數，等於學期操行總分。計算方式如下：

85±B=T
Ｂ=獎懲加、扣分

Ｔ=學期操行總分.    
2. Graduate students are given a basic score of 85. The addition and reduction resulting from various rewards and punishments shall form the final conduct score. The formula is as follows:
85±B=T
where: B=Additions and reductions resulting from rewards and punishments.

Ｔ=Total conduct score
第四條  為培養學生良好品行，特訂定本學校學生具體行為目標為（一）言行一致；（二）服務他人；（三）樂群合作；（四）守法負責；（五）守時、好學等五項。導師在期期末就以上五項勾選評定考核個別學生操行成績。評分表格如左： 
Article 4  In order to encourage students’ good conduct, there is a set of five general principles for students: (1) to be consistent in words and deeds; (2) to be willing to serve others; (3) to be willing to work in a team and cooperate; (4) to be law abiding and responsible; (5) to be punctual and diligence. Class advisers may grade students’ conduct according to the five principles listed in the form as follows:  
	
	Score計分

	　
	　
	　
	Always

總是
	Often

常常
	Acceptable
尚能

Fair

普通
	Sometimes
偶而Som
	Never

從不
	　

	(Proper language and behavior) (eq \o(\s\up 8(言語行為),誠懇合宜))
	Consistency言語

一致
	┴                 
	┴
	┴
	┴
	┴
	

	(Participation in student clubs and public services) (eq \o(\s\up 8(社團參與及),公共服務))
	Willing to serve others服務
他人
	┴                 
	┴
	┴
	┴
	┴
	Remarks備註

	
	
	
	
	
	
	
	　

	(Interaction with others and etiquette) (eq \o(\s\up 8(與人交往),及禮儀))
	Willing to work with others
	┴                 
	┴
	┴
	┴
	┴
	

	(Respect for democracy and rule of law) (eq \o(\s\up 8(民主法治),素　　養)))
	Law abiding and responsible

守法
負責
	┴                 
	┴
	┴
	┴
	┴
	

	(Attitude of learning) (學習態度)
	Punctual and diligence守時
好學
	┴                 
	┴
	┴
	┴
	┴
	

	
	
	
	
	
	
	
	


1.導師請就個別學生之具體行為勾選之，請在適當位置打”(”。勾選每項之「常常」加一分，「尚能、普通」不加分，「偶而」扣一分，「從不」扣二分。
1. The class adviser checks the box appropriate to the student’s behavior. For each of the categories, one point added for “often”; no point for “fair” and “acceptable”; one point deducted for “sometimes”; and two points deducted for “never.”
2.導師勾選後不必自行計算分數，學務處會依據導師勾選，按上項標準分別算出學生操行應加減分數。
2. Class advisers do not have to calculate the scores themselves; the Office of Student Affairs will calculate the scores according to the checked boxes.
3.導師期末操行評定之分數等於以上五項勾選加減分數之總和。
3. The class adviser’s conduct score for the student is the total of the above five categories.
第五條  系主任、所長、導師、系教官對學生負實際輔導責任，得依據學生本學期之表現或特殊事件，提出具體事實簽請獎懲，期末列入學生操行成績計算。
Article 5  The department chairperson, class adviser and the department’s military instructor are responsible for students’ counseling. They shall propose rewards and punishments according to students’ performance and special incidents during the semester, and take them into consideration when giving the conduct scores.    
第六條  學生如有獎懲事項，其加減操行成績之規定如左：
Article 6  Point additions or deductions resulting from rewards or punishments are as follows: 
一、大功一次加七．五分，小功一次加二．五分，嘉獎一次加一分。
1. For a major merit, 7.5 points are added; 2.5 points for a merit; and one point for a commendation.
二、大過一次扣七．五分，小過一次扣二．五分，申誡一次扣一分。
2. For a major demerit, 7.5 points are deducted; 2.5 points for a demerit; and one point for a censure.
第七條  學生請假、缺、曠課扣操行總分計算方式如左：
Article 7   Point deductions resulting from absence are as follows: 
一、曠課一小時減０．五分。
1. Deduction of 0.5 point for missing every hour of class without authorization.
二、請事假缺課十小時減一分。
2. Deduction of one point for missing every 10 hours of class due to personal business leave
三、請病假缺課二十小時減一分。
3. Deduction of one point for missing every 20 hours of class due to sick leave.
四、曠集會一次（以曠課兩小時計）減一分，超過二小時按實際時數累積減分。
4. Deduction of one point for missing a public assembly without authorization (equivalent to missing two hours of class without authorization); for more than two hours, points will be deducted according to the actual hours of absence. 
第八條  操行成績低於六十分者，應予退學。
Article 8  A conduct score lower than 60 shall result in the student being withdrawn from the University.
第九條  定期察看之學生，該學期操成績以六十分計算。
Article 9  A student put under observation shall receive a conduct score of 60 for the semester.
第十條  本辦法經學生事務會議通過，陳請　校長核定後實施，修正時亦同。
Article 10 The regulations have been approved by the Student Affairs Meeting and promulgated by the University President. Revisions to the regulations shall be subject to the same process.
82±A/2±B±C=T








